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Referat Bestyrelsesmøde Dagtilbud Østbirk 
Den 15. maj 2024 
 

Deltagere: Sabine, Rikke, Gitte J, Maria B, Pernille, Tine og Gitte W 

Nr. Tema og formål 

 Velkommen og punkter til evt. 

1.  Nyt fra formandskabet 

• Institutionsforumsmøde.  

Sun har været til institutionsforumsmøde, her var hun i gruppe med Børne- og dagtilbudsudvalgs formanden og bla. 

en repræsentant fra Spiren, der var bekymret for besparelser og usikkerhed om flytning af Spiren. 

Det var et interessant møde, men desværre med meget få deltager.  

Sun sender slides fra mødet rundt til bestyrelsen. 

2.  Nyt fra Dagtilbuddet v/ Dagtilbudslederen 

• Personalenyt 

Lisa er startet som assisterende leder og er godt i gang. 

Vi har en vakant pædagogstilling til Blå, vi slår stillingen op i næste uge, med start 1. aug. 

• Plan for byggeri nu og frem til sommer 2025.  

Det bliver som tidligere beskrevet anlagt legeplads i 2 etaper. 

Der vil blive spærret af og arbejdet med legepladsdelen fra halvtaget ved værkstedet til Bøgeskoven fra d. 30. maj 

og frem. Det store gravearbejde forventes udført Grundlovsdag, hvor institutionen har lukket. 

Gitte W koordinerer hele tiden med anlægsfirmaet, så vi får udført det der skal laves og hele tiden har fokus på 

børnenes SIKKERHED. 

3.  Budget og minimumsnormeringer 

Præsentation af budget og ekstra tildelinger 

Der arbejdes på en ny styrringsmodel i kommunen. 

• Der skal fra i år styres på antallet af medarbejdere i forhold til antallet af børn 

• Der må ikke skabes overskud og ej heller underskud 

• De decentrale enheder kan ikke længere kompensere for evt. underskud på den centrale konto 

• Prognoserne/demografimodellen for børnetallet skal i højere grad ses i sammenhæng med minimumsnormeringerne 

• Der vil blive arbejdet med, på sigt at minimumsnormeringerne lander lidt bedre end 3,0 og 6,0, så der er en buffer 

for imødegåelse af evt. mindre udsving.  

• Minimumsnormeringerne gøres op på kommune niveau ikke på dagtilbudsniveau. 

• Alle 98 kommuner arbejder med denne udfordring 
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Det medfører: 

• Al overført underskud fra 2023 til 2024 for alle dagtilbud eftergives, for Dagtilbud Østbirk svare dette til ca. 

500.000kr ☺ 

• Dagtilbuddenes bidrag til plan for afvikling af merforbrug på fælleskonti på 6. mio. kr. årligt tilbageføres i år og 

forventes afviklet ved færre børn end prognosen har tilsagt 

• Effektiviseringen for 2024 på 4 mio. kr.  tilbagerulles 

• Der tilføres yderligere 2 mio. kr. til budgettet i 2024. Beløbet svarer til den ene gang hvor løn- og 

prisfremskrivningen ikke slog helt igennem i budgetterne 

• Pengene udmøntes ud fra børnetal og skal i brug hurtigst muligt, især for dem der ser ud til at komme ud med for 

høje tal i forhold til minimumsnormeringer 

• Dermed har vi fået tilbageført 12. mio. kr. på dagtilbud i Horsens. Dagtilbud Østbirk har fået tilført 776.865 kr. i 

2024 – vi siger tak. 

 

4.  Arbejdet med pædagogiske læreplaner 

• Eksempler på arbejdet med pædagogiske læreplaner fra den pædagogiske hverdag 

Gitte og Maria fortæller om arbejde med at alle børn skal lærer at lege og hvordan vi arbejder systematisk med det i 

Dagtilbuddet.  

Vi arbejder med Legemanuskripter. 

Bestyrelse ønsker mere viden om dette, derfor aftales det at Gitte J og Maria B medbringer konkrete 

legemanuskripter, som de vil præsentere på næste bestyrelsesmøde. 

5.  Sammen om børnene 

• Hvad har reaktionen været på forældrebrevet? 

Der har ikke været særlige reaktioner fra forældre. Flere oplever at de allerede gør det der opfordres til, det er dejligt. Der 

er forældre der ikke bruger så meget tid i institutionen, da de har travlt med at komme ud ad døren igen. 

Personalet har rost brevet og den positive intentionen om at samarbejde. 

Når man som forældre har god tid, er det hyggeligt at hjælpe børnene i garderoben, børnene er meget tillidsfulde, når man 

som forældre selv byder ind. 

Det er hyggeligt at opleve børnene søger hjælp og at børnene oplever at vi som forældre, hjælper og snakke med andre 

børn end dem vi kender. 

Temaet kunne med fordel tages op til et forældremøde. 

 

• Personalet er ved at udarbejde en guide til god børneadfærd i Dagtilbud Østbirk.  

Vi arbejder med udgangspunkt i materialet fra ”Fri for Mobberi”, hvor vi har fokus på trygge børnefællesskaber med fokus 

på fire grundværdier, tolerance, respekt, omsorg og mod. 
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Det kan også tages op til et forældremøde. 

 

• Forældre på legepladsen og på stuen – hvad gør vi fremadrettet? 

I er som forældre meget velkomne til at deltage i hverdagen på legepladsen. Bliv lidt længere når I henter, så I kan opleve 

hvem jeres børn leger med. 

 

• Forældredeltagelse i den pædagogiske hverdag. 

Det kunne være godt at man som forældre kan tage med på tur med Naturbussen.  

Det kunne også være at stå for et bål, spille musik, sætte lege i gang, komme forbi med en traktor eller anden bil i 

forbindelse med arbejde eller lignende. Dette er en mulighed efter aftale med personalet på stuen. 

 

Der er en stue der vil lave en prøvehandling i forhold til at forældrene kan hente på stuen om eftermiddagen. 

Her er det vigtigt for de børn der leger godt, at de ikke bliver forstyrret på stuen. Derfor opfordres der til at større søskende 

forholde sig stille og roligt i garderoben, hvis de er med ved afhentning. 

Personalet på stuen beskriver dette i nyhedsbrevet. 

 

Bestyrelsen bakker fuldt op om at fastholde at børnene afleveret ved døren om morgenen. 

 

• Forældremøder – hvornår og hvordan? 

Hvad er den gode model – hvad ønsker forældrene?  

Vi tror på at nærværet er vigtigt. Så det handler om ens barns hverdag.  

Forslag til opdeling er: Lilla, Blå, Børnehus børnehaven, Sol, Gul, Rød og Grøn. 

Der kan evt. være en vuggestuegruppe og en børnehave stue der holder samme dag. 

Det vil være godt hvis der kommer en repræsentant for forældreforeningen og bestyrelsen for lige at præsentere sig i 

begyndelsen af møderne.  

 

Bestyrelsen opfordrer til at der er tilmelding på lister på gangen/garderoben og at personaler prikker til forældrene for at 

tilmelde sig. 

Forældremøderne skal være i slutningen af august og begyndelsen af september. 

Personalet vurderer hvad der skal på dagsordenen i forhold til det der rører sig i børnegruppen og på stuen. 

Forældremøde – datoer sendes ud inden sommerferien, så forældrene kan sætte kryds i kalenderen. 

 

Vi evaluerer efterfølgende fremmøde, indhold og tilbagemeldinger fra forældre og personale. 

6.  Erfaringer med 2,3 årssamtaler og sprogvurderinger 
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• Fremlæggelse af erfaringer i Dagplejen og vuggestuen 

• Tilbagemelding fra forældrerepræsentanter på erfaringer med 2,3 årssamtaler 

 

Vi udskyder punktet til næste møde. 

 

7.  Storbørnsgrupper - Kometer 

• Vi bruger mange ressourcer på Kometbørnene fra slut september. 

• Vi kan med fordel udskyde opstarten af Kometgrupperne til januar og derved frigive flere ressourcer til modtagelse 

af de nye 3-årige. 

• LMU (Medarbejder udvalget) ønsker at prioritere opstarten for de 3-årige og har dermed besluttet at udskyde 

opstart af Kometarbejdet til januar. 

 

Information 

Vi har i en årrække arbejdet med opstart at Kometgruppe fra slutningen af september. Efter debat i personalegrupperne i 

begge huse har LMU valgt at udsætte Komet starten til januar.  

Vi har gennem længere tid set et behov for og haft et ønske om at prioritere den gode opstart og indkøring for de nye 3-

årige i børnehaven. Dermed at prioritere den tidlige indsats. 

Vi evaluerer forløbet i september 2025. 

 

Debat 

Vi diskuterer forskellige holdninger og tanker. 

Vi oplever det som et rigtig godt Kometforløb, hvor børnene har profiteret af det. 

Der er en oplevelse af, at det er 4 mdr. Kometforløb der bliver nedprioriteret. Det svarer kun til 2 mdr. oktober og 

november. Da børnene hidtil er blevet Kometer i slutningen af september og december har bestået af juleaktiviteter frem 

for Kometarbejde. 

Der er stor forskel på børnenes udvikling i forhold til Kometarbejdet, alt efter hvornår på året de er født. De børn der er 

født først på året, er ofte klar til at blive udfordret og de børn der er født sidst på året, er ofte mere optaget af det almene 

børnehaveliv. 

Der er en bekymring om, at de meget skoleparate børn ikke udfordres tilstrækkeligt i deres udvikling, men at personalet 

har en målsætning om, at børnene altid bliver mødt og udfordret på deres aktuelle niveau. 

Ved at udsætte Kometforløbet er der fortsat stor mulighed for at arbejde med alle børnene med udgangspunkt i deres 

udvikling.  

Komet arbejdet med udskudt start vil fortsat handle om at arbejde med legerelationer og mindre med traditionelt 

”skolearbejde”. 
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Personalet er ikke i tvivl om at børnene med den nye indsats, nok skal blive klar til skole. 

De ser frem til en bedre modtagelse af de 3-årige. 

 

8.  Ansvarlig for tema til næste møde 

 

• Årshjul for det kommende år. 

Ad hoc. udv. Hvem vil komme med udkast til det? 

 

 

Forslag om/til tema: 5-årssamtalen, kunne den med fordel flyttes til et senere tidspunkt, nu hvor det ikke er bundet op af 

en sprogvurdering.  

 

Sun og Gitte W udarbejder årshjul for det kommende år. Med udgangspunkt i indkomne forslag og temaer fra sidste år. 

9.  Evt. 

 

 

 

 


